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PROTOKÓŁ NR XLVIII/2022 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 24 lutego 2022 r. 
 
Sesja trwała od godz. 13.10 do godz. 14.20. 
 

Na sali obecnych było 11 radnych (Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław 
Szymański, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), zaś udział w formie zdalnej 
potwierdziło 4 radnych (Rafał Klimczak, Leszek Kwiatkowski, Paulina Szałamacha, Krzysztof 
Wojtalewicz). 
Łącznie w Sesji udział brało 15 radnych. 
Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
do niniejszego protokołu.  
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Grzegorz Ambroziak                                - Burmistrz Gminy Żychlin, 

• Iwona Śmietanka    - Radca prawny. 
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Wanda Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza Gminy, Sołtysów i Przewodniczących 
Zarządu Osiedli oraz mieszkańców gminy Żychlin oglądających transmisję Sesji Rady 
Miejskiej. 

 

Na wstępie poinformowała, że Sesja odbędzie się w sposób mieszany, tj. stacjonarny 
i zdalny, na sali jest obecnych 11 radnych, 4 radnych potwierdziło swój udział w Sesji  
w sposób zdalny. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 
podejmowania uchwał. 
 

Do porządku obrad zgłoszono następującą zmianę: 
 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin zgłosił wniosek, aby w punkcie 2 porządku 

obrad „Podjęcie uchwał w sprawach:” dodać podpunkt h o brzmieniu: 

„h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok.”  

Projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie polegających na zabezpieczeniu środków na 

wykonanie modernizacji fontanny. Udało się zaangażować firmę, która ma wykonać bardzo 

ważne prace modernizacyjne na naszej fontannie. Problem z fontanną polega na tym, że po 

12 latach eksploatacji uległa ona na tyle degradacji, że trzeba już myśleć o kompletnej 

modernizacji. Sprawa ta była już wyjaśniana Radnym na ostatnim posiedzeniu komisji.   
 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia wniosku. 

Za przyjęciem wniosku Burmistrza Gminy Żychlin w sprawie zmiany porządku obrad, aby                       
w punkcie 2 „Podjęcie uchwał w sprawach:” dodać podpunkt h o brzmieniu:  
„h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok” 
głosowało  - 15 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Leszek 
Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, 
Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa 
Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 



2 

 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2022 r., 
b) o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
c) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żychlin na 2022 rok”, 
d) „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025”, 
e) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2022 

rok, 
f) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych z terenu gminy Żychlin, 
g) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Gminy Żychlin, 
h) zmiany budżetu gminy na 2022 r. 

3. Przedłożenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2021 r. na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
jednostkę samorządu terytorialnego. 

4. Sprawy różne. 
5. Przyjęcie Protokołu Nr XLV/2022 z dnia 13 stycznia 2022 r. i Protokołu Nr XLVI/2022                 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 
6. Zakończenie obrad. 
 
 
Przewodnicząca Rady w związku z zaistniałą trudną sytuacją na Ukrainie i podjętymi przez 
Rosję działaniami militarnymi poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin Pana Grzegorza 
Ambroziaka o zabranie głosu. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – przypomniał, że od lat Żychlin 
współpracuje z miastem partnerskim Brody położonym w Zachodniej Ukrainie niedaleko 
Lwowa. Wielu mieszkańców Ukrainy związało swoje życie z Polską w związku z tym, że 
znaleźli pracę. Wiele osób rozpoczęło u nas swoje życie a nawet sprowadziło całe rodziny do 
Polski. W związku z agresją Rosji na Ukrainę i zmieniającą się sytuacją od kilku tygodni,                      
w dniu 15 lutego wystąpił z pismem w imieniu samorządu Żychlina do samorządowców w 
mieście Brody z którymi się przyjaźnimy przekazujące nasze słowa wsparcia. 
Następnie odczytał pisma do Mera Brody oraz Wojewody Łódzkiego. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała stanowisko Rady Miejskiej w Żychlinie w sprawie 
solidarności z Ukrainą – „W związku z działaniami militarnymi podjętymi przez Rosję 
polegającymi na wtargnięciu wojsk na teren niepodległej Ukrainy i na łamaniu praw i konwencji 
międzynarodowych, Rada Miejska w Żychlinie w imieniu mieszkańców Miasta i Gminy Żychlin, 
wyraża swoją solidarność z narodem ukraińskim.  

Stanowczo potępiamy działania agresora. Jako partner samorządowy miasta Brody w 
Ukrainie, wspierając naszych przyjaciół deklarujemy gotowość dalszego zacieśniania 
współpracy i niesienia wszelkiej możliwej pomocy w sytuacji eskalacji zagrożenia i skutków 
działań naruszających spokój obywateli. W pełni popieramy deklarację Burmistrza Gminy 
Żychlin przesłaną do Wojewody Łódzkiego o gotowości do przyjęcia uchodźców z terenu 
Ukrainy. Uważamy, że naród polski i ukraiński powinien dalej współpracować na drodze 
rozwoju gospodarczego i samorządności. Ukraina była, jest i będzie pełnoprawnym członkiem 
europejskiej rodziny, a kraje Unii Europejskiej powinny ze wszech miar wspierać jej starania o 
wstąpienie w szeregi naszej wspólnoty.  

Rada Miejska w Żychlinie wysyła przyjaciołom z miasta Brody i całej Ukrainy głośny, 
jednoznaczny sygnał jedności i solidarności. Jesteśmy z Wami!” 
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Następnie poprosiła o przyjęcie przez Radę odczytanego stanowiska. 
 
Za przyjęciem przez Radę Miejską w Żychlinie stanowiska w sprawie solidarności z Ukrainą 
głosowało - 15 radnych - Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, Janusz Piotr 
Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Wanda Sikora, 
Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof 
Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski; 
„przeciw”  -  0 radnych; 
„wstrzymało się” -  0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła stanowisko w sprawie solidarności                

z Ukrainą.  

 
Grzegorz Ambroziak podziękował za podjęcia stanowiska, które zostanie przesłane do 
przyjaciół z miasta Brody. Poinformował, że jesteśmy w stałym kontakcie na tyle, żeby móc 
zaproponować jakąś pomoc również materialną. Na naszej stronie internetowej zamieściliśmy 
również link do zbiórki finansowej, którą prowadzi Polski Czerwony Krzyż dla ofiar tej agresji, 
dla osób poszkodowanych. 
 
 
Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2022 rok, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), Komisja Oświaty (6 głosami „za”), Komisja Rolna                 

(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 

na 2022 rok. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2022 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok 
głosowało   - 15  radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, Janusz 
Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Wanda 
Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski; 
„przeciw”  -  0 radnych; 
„wstrzymało się” -  0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2022 rok.  

 

Uchwała Nr XLVIII/229/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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b) o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia                    

21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), Komisja Oświaty (6 głosami „za”), Komisja Rolna                 

(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr 

XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 

Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 
21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
głosowało   - 15  radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, Janusz 
Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Wanda 
Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski; 
„przeciw”  -  0 radnych; 
„wstrzymało się” -  0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały Nr 

XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 

Uchwała Nr XLVIII/229/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

c) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żychlin na 2022 rok”, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), Komisja Oświaty (6 głosami „za”), Komisja Rolna                 

(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie określenia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Żychlin na 2022 rok”. 
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Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie określenia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Żychlin na 2022 rok”. 

Za podjęciem uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żychlin na 2022 rok” 
głosowało   - 15  radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, 
Janusz Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta 
Wanda Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław 
Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał 
Zajączkowski; 
„przeciw”  -  0 radnych; 
„wstrzymało się” -  0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Żychlin na 2022 rok”.  

 

Uchwała Nr XLVIII/231/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

d) „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025”, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), Komisja Oświaty (6 głosami „za”), Komisja Rolna                 

(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie „Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

lata 2022-2025”. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie „Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

lata 2022-2025”. 

Za podjęciem uchwały w sprawie „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025” 
głosowało   - 15  radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, Janusz 
Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Wanda 
Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski; 
„przeciw”  -  0 radnych; 
„wstrzymało się” -  0 radnych. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie „Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022-2025”.  

 

Uchwała Nr XLVIII/232/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

e) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli na 2022 rok, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), Komisja Oświaty (6 głosami „za”), Komisja Rolna                 

(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2022 rok. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2022 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli na 2022 rok 
głosowało   - 15  radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, Janusz 
Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Wanda 
Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski; 
„przeciw”  -  0 radnych; 
„wstrzymało się” -  0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2022 rok.  

 

Uchwała Nr XLVIII/233/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

f) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych 

straży pożarnych z terenu gminy Żychlin, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), Komisja Oświaty (6 głosami „za”), Komisja Rolna                 
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(6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Żychlin. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Żychlin. 

Za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Żychlin 
głosowało   - 15  radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, Janusz 
Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Wanda 
Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski; 
„przeciw”  -  0 radnych; 
„wstrzymało się” -  0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu 

gminy Żychlin.  

 

Uchwała Nr XLVIII/234/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

g) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Gminy Żychlin, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zapoznała się z dokumentacją dotyczącą skargi na 

działalność Burmistrza Gminy Żychlin i uznała skargę za bezzasadną. Zgodnie z opinią Komisji 

został przygotowany projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Gminy Żychlin. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Gminy Żychlin uznając 

skargę za bezzasadną. 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Oświaty 

(6 głosami „za”), Komisja Rolna (6 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Gminy Żychlin. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Burmistrza Gminy Żychlin. 

Za podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Gminy 
Żychlin  
głosowało   - 15  radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, 
Janusz Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta 
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Wanda Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław 
Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał 
Zajączkowski; 
„przeciw”  -  0 radnych; 
„wstrzymało się” -  0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działalność Burmistrza Gminy Żychlin.  

 

Uchwała Nr XLVIII/235/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

h) zmiany budżetu gminy na 2022 r. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – poinformował, że udało się pozyskać 

wykonawcę prac do uruchomienia fontanny. Nie są to typowe prace budowlane, związane są 

one z technologiami typowo z fontannami. Firma ta ma możliwość wykonania u nas prac                       

w miesiącu lutym, a później mogłaby do nas wrócić dopiero w listopadzie. Ponieważ 

mieszkańcy często zwracają uwagę na to, że fontanna nie pracuje, nie działała ona przez cały 

ostatni okres pandemii. Teraz chcielibyśmy wracać do normalności i myśli, że wszyscy 

jesteśmy za tym stęsknieni, a fontanna zdaniem mieszkańców była tym elementem, który 

wpisał się już w krajobraz naszego miasta. 

 

Rafał Zajączkowski zapytał, czy mamy już wyłonioną firmę, która zajmie się później 

naprawami  lub bieżącą konserwacją? 

 

Grzegorz Ambroziak – miasto Kutno w ostatnich latach postanowiło uruchomić kilka fontann 

na swoim terenie. Wcześniej w okolicy był problem ze specjalistami, którzy właśnie zajmowali 

się tego typu urządzeniami, teraz swoją działalność w Kutnie prowadzi firma z Warszawy i my 

na tym skorzystamy. Firma ta miałaby zmniejszać koszty dzięki temu, że będzie obsługiwać 

dwie gminy, świadczyłaby również usługi związane z bieżącym utrzymaniem fontanny. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2022 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok 
głosowało   - 15  radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, Janusz 
Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Wanda 
Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski; 
„przeciw”  -  0 radnych; 
„wstrzymało się” -  0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2022 rok.  

Uchwała Nr XLVIII/236/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Do p-tu 3. Przedłożenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
za 2021 r. na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 
 

Do przedłożonego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania przez Radę. 

 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2021 r. na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Do p-tu 4. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabieranie głosu w sprawach różnych. 
 
Teresa Kubicka – Sołtys Sołectwa Dobrzelin zapytała, gdzie mieszkańcy poszkodowani                    
w wichurze mają składować odpady eternitu ze swoich dachów? 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – zaraz postara się na wszystkie pytania 
udzielić informacji.  
 
Grzegorz Szmigielski – Sołtys Sołectwa Zagroby – poruszył problem rzeki Przysowy – jest 
to bardzo ciężki temat, rzeka zalewa łąki, jak w październiku 2020 roku zalała łąki, tak w 
czerwcu 2021 na niecały miesiąc woda się cofnęła i wtedy co niektórym udało się zebrać część 
plonów, a wtedy rzeka drugi raz zalała i teraz mamy jezioro. Prosi o podjęcie konkretnych 
działań, bo może napisać pismo do Wód Polskich i zebrać podpisy, ale te 5-7 podpisów nic 
nie da, bo właścicieli nieruchomości jest dużo więcej, mieszkają na Chochołowie, na 
Buszkowie, na Orątkach. To nie będzie to wyglądało tak, że rzeczywiście jest duży problem z 
zalewaniem tych terenów. Mógłby zebrać podpisy z gminy Pacyna, ale może lepiej spotkać 
się z Wójtem Gminy Pacyna i wspólnie napisać pismo do Wód Polskich o zajęcie się 
problemem rzeki Przysowy.  
 
Grzegorz Ambroziak – w sprawie rzeki Przysowy i Wód Polskich nie pamięta, żeby rozmawiał 
z Panem Sołtysem. Zapozna się z tematem i zorientuje się, co można byłoby zrobić. Natomiast 
jeżeli chodzi o współpracę z Wodami Polskimi to już przez kilka lat borykamy się z takimi 
problemami i odbijamy od ściany również jako instytucja.  
W sprawie eternitu – problem jest znany, gdyż podczas wichury zostało uszkodzonych bardzo 
dużo budynków mieszkalnych i gospodarczych. Mamy zgłoszonych prawie 70 zdarzeń, nie 
spodziewaliśmy się aż takich skutków wichury. Od razu pierwszego dnia wyruszyliśmy w teren 
i spisywaliśmy protokoły strat. Opracowanych zostało już szczegółowo 63 wnioski na łączną 
wartość prawie 2 miliony złotych. W skali takiej małej miejscowości to naprawdę przepotężne 
szkody dla mieszkańców. Szczególnie jest kilka takich przypadków, gdzie rzeczywiście doszło 
do zerwania dachu domu mieszkalnego i zniszczenia praktycznie całej obory ze zwierzętami, 
czy szkód związanych z tym że po prostu padły zwierzęta.  
W sprawie eternitu, czy gruzu prosi o kontakt z sekretariatem Urzędu, wówczas pracownik 
przełączy do odpowiedniego referatu. 
Następnie podziękował wszystkich strażakom pomagającym przy szkodach, a pomocy 
udzielały nie tylko nasze lokalne straże z Żychlina, czy Śleszyna, ale straże z gminy Bedlno, 
Pniewo, z Sieradza, ze Skierniewic i z innych miejscowości. Podziękował również stołówce 
przy szkole podstawowej, która wspierała strażaków posiłkami. 
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Bożena Radosiewicz – Sołtys Sołectwa Grabie zapytała, kiedy poszkodowani mieszkańcy 
mogą liczyć na jakieś wsparcie finansowe w związku z wichurą. 
 
Grzegorz Ambroziak – pomoc doraźna w kwocie do 6.000 zł jest udzielana przede wszystkim 
w tych przypadkach, gdzie poszkodowanym zniszczony został dom mieszkalny. Również od 
pierwszych dni wyruszyły zespoły z MGOPSu, do tych świadczeń potrzebne są również 
protokoły zniszczeń, które są wykonywane przez specjalistów. Kiedy przekażemy do ośrodka 
pomocy społecznej protokół zniszczeń z oszacowaniem wartości a już takie dokumenty 
schodzą, to MGOPS będzie mógł wydawać decyzje i zaraz w przyszłym tygodniu wypłacane 
będą pieniądze. Pozostała część związana z tą większą formą pomocy do 100 i do 200 000 zł 
z budżetu państwa będzie zależała od decyzji Wojewody. Gmina przekaże protokoły a 
następnie służby Wojewody będą je sprawdzać czy wykonaliśmy je prawidłowo i ewentualnie 
wtedy będą przekazywane do ośrodka pomocy społecznej środki na wypłatę takich świadczeń. 
 
Jadwiga Melcher – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 2 w Żychlinie – zapytała, czy 
gmina poczyniła jakieś działania w sprawie ulicy Sienkiewicza, na której mieszka i została 
zobowiązana do wypowiedzenia się w tej sprawie, jako przewodniczącą zarządu osiedla. Pan 
Burmistrz zapewne zapoznał się już z pismem w sprawie modernizacji linii energetycznej, 
która jest z lat 60 i nie spełnia ona swojej funkcji, bo pod koniec lat 60 na ulicy było kilkanaście 
posesji a teraz jest prawie 100. Mieszkańcy proszą, żeby spółka Energa Obrót czy Energa 
Operator pozytywnie rozpatrzyła naszą prośbę, w której jest wszystko dokładnie wyjaśnione i 
wreszcie coś z naszą linią zostało zrobione. Od dwóch lat nie ma miesiąca, żebyśmy nie byli 
pozbawieni prądu dobę, dwie doby a ostatnio światło zostało włączone po czterech dobach. 
W planie inwestycyjnym Gminy jest budowa ulicy Sienkiewicza – zapytała, czy wiadomo kiedy 
byłaby wykonywana przebudowa tej ulicy i mieszkańcy mogą liczyć na to, że media będą w 
ulicy w studzienkach na przewody medialne, żeby mieszkańcy mieli dostęp do internetu, do 
telewizji kablowej i czy jest możliwość by linia energetyczna szła w ziemi? Teraz jest taka 
sytuacja, że spadnie na linię gałązka świerku i cała ulica jest pozbawiona prądu. 
 
Grzegorz Ambroziak – z tą linią jest ciągle problem, od lat wystarczy lekki wiatr i wyłącza się  
jedna faza i część mieszkańców jest pozbawiona w ogóle prądu. Ma nadzieję, że ten problem 
będzie mógł zostać w dość prosty sposób rozwiązany. 
Sprawa drogi - obecnie przepisy nakładają taki obowiązek, że jeżeli jest realizowana droga w 
obszarze miejskim i o dość gęstej zabudowie, to już jest tak praktycznie na 100% pewne, że 
musi powstać kanał technologiczny i technologicznie musi zostać zaprojektowany tak, żeby 
mógł służyć potem do podłączania instalacji. Co do możliwości przełożenia linii w trakcie 
inwestycji drogowej, to przy zlecaniu projektowania projektu technicznego wystąpimy                           
z zapytaniem do zakładu energetycznego, żeby się temu przyjrzeli. 
 
Marta Pawłowska – Sołtys Sołectwa Kruki zapytała, czy jest możliwość otrzymania  jakiegoś 
wyrównania przez sołtysów za czas, kiedy nie mogli być obecni na Sesjach Rady? 
 
Grzegorz Ambroziak – odpowiadając poinformował, że nie ma takiej możliwości. Dieta 
sołtysa jest ściśle związana z jego obecnością na Sesji Rady. W tej sprawie występowali już z 
zapytaniem Radni i mamy wyjaśnienia radcy prawnego, że nie ma takiej możliwości. 
Prawodawstwo polskie wskazuje, że funkcje sołtysa to nie jest praca, dlatego też nie ma 
możliwości wypłacenia wynagrodzenia za pracę, a jedynie ekwiwalent za obecność w czasie 
sesji.  
 
Stanisław Szymański – wie, że w innych gminach sołtysi mają stałe uposażenie. Tak np.                    
w gminie Zduny sołtysi mają miesięcznie 200 zł. Może można byłoby zmienić uchwałę w tym 
zakresie lub zwiększyć prowizję od zbieranych przez sołtysów podatków. 
 
Grzegorz Ambroziak – wyroki Sądów i uzasadnienia do nich wskazywały, że sołtys nie 
wykonuje pracy, a miesięczny ryczałt byłby za pracę. 
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Przewodnicząca Rady odczytała pisma, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej – pismo o wsparcie 
finansowe dla ośrodka dla niepełnosprawnych osób ze Zdun, do wiadomości Rady pismo 
skierowane przez Burmistrza Gminy do Starosty Kutnowskiego w sprawie dróg powiatowych. 
 
Grzegorz Ambroziak – w piśmie wcześniejszym wskazaliśmy możliwość wsparcia                        
w modernizacji dróg powiatowych. Natomiast to pismo dotyczy potrzeby bieżącej naprawy 
dróg, które wymagają pilnej interwencji. 
 
 
Do p-tu 5. Przyjęcie Protokołu Nr XLV/2022 z dnia 13 stycznia 2022 r. i Protokołu                         

Nr XLVI/2022 z dnia 27 stycznia 2022 r. 

Do powyższych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołów przez Radę. 
 
 
 
Do p-tu 6. Zakończenie obrad.  
 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział  
w Sesji Rady.  
 
Zamknęła XLVIII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
 
M. Charążka                                                                                  Elżbieta Wanda Sikora 
 

 

 


